
TALOUSARVIO 2023 
TALOUSSUUNNITELMA 2023–2025 
 
MUUTOSEHDOTUKSET JA ÄÄNESTYKSET 
 
Kunnanhallitus 10.-11.10.2022 
 
 
3. KÄYTTÖTALOUSOSA 2023–2025 
 
3.3 Kunnanhallitus 
 
Kehitys- ja kaavoituskeskus 
 
s. 61 
 Ehdotuksen tekijä: Tapio Virtanen 
 Kannattaja: Jenni Lastuvuori 
 

Ensimmäinen taulukko: Lisätään 57 000 euroa kehitys- ja kaavoituskeskuksen 
määrärahaan maankäyttöinsinöörin palkkaamista varten. 

 
Puheenjohtaja totesi, että esittelijän ehdotuksen lisäksi oli tehty  
kannatettu vastaehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä.  
 
Puheenjohtaja ehdotti, että esittelijän ehdotusta kannattavat 
äänestävät ”jaa” ja Tapio Virtasen ehdotusta kannattavat äänestävät ”ei”. 
Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  
 
Äänestys:  
Esittelijän ehdotus - 0 ääntä 
Tapio Virtansen ehdotus – 10 ääntä: Tommi Hänninen, Jenni Lastuvuori, 
Clara Lindqvist, Marja Manninen-Ollberg, Marketta Mattila, Micaela Röman, 
Antti Skogster, Tom Sundbäck, Ritva Tarvainen, Tapio Virtanen 
Tyhjää – 1 ääni: Kaj Lindqvist 
 
Kunnanhallitus hyväksyi Tapio Virtasen vastaehdotuksen äänin 0-10 (1 tyhjä). 

 
 
s. 61 
 Ehdotuksen tekijä: Kokoomuksen ryhmä 
 

Lisäys neljännen kappaleen perään: 
 

Välipalan tarjoaminen Miilin peruskoulussa/kouluissa, joissa opetus loppuu klo 
15 jälkeen 
 
Kokeilu sai hyvää palautetta koulusta. Se auttoi oppilaiden jaksamiseen, 
käyttäytymiseen ja oppimiskykyyn positiivisesti. Oppilaat olivat tyytyväisiä 
välipalaan. Tarjottu välipala on ollut monipuolinen ja parantanut oppilaiden 
jaksamista. Kokemukset kokeilusta puoltavat välipalan tarjoamisen jatkamista. 
Arvio koko lukuvuoden kustannuksista 30 000 euroa. 

 



 

Puheenjohtaja totesi, että esittelijän ehdotuksen lisäksi oli tehty  
kannatettu vastaehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä.  

 
Puheenjohtaja ehdotti, että esittelijän ehdotusta kannattavat 
äänestävät ”jaa” ja Kokoomuksen ehdotusta kannattavat äänestävät ”ei”. 
Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  

 
Äänestys:  
Esittelijän ehdotus - 2 ääntä: Clara Lindqvist, Tom Sundbäck 
Kokoomuksen ehdotus – 9 ääntä: Tommi Hänninen, Jenni Lastuvuori, Marja 
Manninen-Ollberg, Marketta Mattila, Micaela Röman, Antti Skogster, Ritva 
Tarvainen, Tapio Virtanen, Kaj Lindqvist 

 
Kunnanhallitus hyväksyi Kokoomuksen vastaehdotuksen äänin 2-9. 

 
 
 
3.5 Sivistysvaliokunta 
 
Liikuntapalvelut 
 
s. 73 
 Ehdotuksen tekijä: Kokoomuksen ryhmä 
  

Kappale 1, ensimmäisen täyden lauseen jälkeen: 
Kunnan omistamien saariston ulkoilualueiden kunnostaminen ja ylläpito 
tunnistetaan lähivuosina erityistä huomiota edellyttäväksi asiaksi. 
Liikuntapalveluiden talousarvioon vuodelle 2023 lisätään 20 000 euron 
määräraha sekä lisäksi varataan 10 000 euroa liikuntapalveluiden budjetista 
eli yhteensä 30 000 euroa saariston ulkoilualueiden kunnostamiseen ja 
kehittämiseen. Vuosille 2024 ja 2025 varataan 20 000 euroa saariston 
ulkoilualueiden kunnostamiseen ja kehittämiseen niin, että liikuntapalveluiden 
talousarvioihin näinä vuosina lisätään ylimääräinen 10 000 euroa ja toinen 10 
000 euroa otetaan liikuntapalveluiden budjetista. 
 
Kunnanjohtajan muutettu ehdotus: 
Kunnan omistamien saariston ulkoilualueiden kunnostaminen ja ylläpito 
tunnistetaan lähivuosina erityistä huomiota edellyttäväksi asiaksi. Muutokset 
toteutetaan olemassa olevien määrärahojen puitteissa. 
 
Puheenjohtaja totesi, että esittelijän muutetun ehdotuksen lisäksi oli tehty  
kannatettu vastaehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä.  
 
Puheenjohtaja ehdotti, että esittelijän muutettua ehdotusta kannattavat 
äänestävät ”jaa” ja Kokoomuksen ehdotusta kannattavat äänestävät ”ei”. 
Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  
 
Äänestys:  
Esittelijän muutettu ehdotus - 3 ääntä: Clara Lindqvist, Micaela Röman, Kaj 
Lindqvist 
Kokoomuksen ehdotus – 6 ääntä: Tommi Hänninen, Marja Manninen-Ollberg, 
Antti Skogster, Tom Sundbäck, Ritva Tarvainen, Tapio Virtanen 



 

Tyhjää – 2 ääntä: Jenni Lastuvuori, Marketta Mattila 
 
Kunnanhallitus hyväksyi Kokoomuksen vastaehdotuksen äänin 3-6 (2 tyhjää). 

 
 
 
3.6 Tekninen valiokunta, Rakennus- ja ympäristövaliokunta 
 
Katu- ja viheralueet 
 
s. 88 
 Ehdotuksen tekijä: Clara Lindqvist 
 Kannattaja: Tom Sundbäck 

 
Yksikkö selvittää mahdollisuutta laajentaa Gumbostrandin laituria. 
 
Puheenjohtaja totesi, että esittelijän ehdotuksen lisäksi oli tehty  
kannatettu vastaehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä.  
 
Puheenjohtaja ehdotti, että esittelijän ehdotusta kannattavat 
äänestävät ”jaa” ja Clara Lindqvistin ehdotusta kannattavat äänestävät ”ei”. 
Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  
 
Äänestys:  
Esittelijän ehdotus - 1 ääni: Tommi Hänninen 
Clara Lindqvistin ehdotus – 10 ääntä: Jenni Lastuvuori, Clara Lindqvist, Marja 
Manninen-Ollberg, Marketta Mattila, Micaela Röman, Antti Skogster, Tom 
Sundbäck, Ritva Tarvainen, Tapio Virtanen, Kaj Lindqvist 
 
Kunnanhallitus hyväksyi Clara Lindqvistin vastaehdotuksen äänin 1-10. 
 

 
s. 88 
 Ehdotuksen tekijä: Marketta Mattila 
 Kannattaja: Tapio Virtanen 

 
Uusi kappale sivun loppuun: 
Sipoo aloittaa metsäsuunnitelman laatimisen vuonna 2023. 
Metsäsuunnitelmaa valmistellaan avoimesti kuntalaisia osallistaen ja 
metsänhoidon monitavoitteellisuus huomioon ottaen. 
 
Perustelut: Perinteisesti taloudellisille tuottotavoitteille on ollut suurin 
painoarvo kuntien suunnittelussa, mutta nykyään metsäsuunnittelussa 
pyritään yhä enemmän yhdistämään erilaisia tavoitteita, kuten virkistyskäyttö-, 
luonnon monimuotoisuus-, ravinnekierto- ja ilmastotavoitteet. 
 
Puheenjohtaja totesi, että esittelijän ehdotuksen lisäksi oli tehty  
kannatettu vastaehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä.  
 
Puheenjohtaja ehdotti, että esittelijän ehdotusta kannattavat 
äänestävät ”jaa” ja Marketta Mattilan ehdotusta kannattavat äänestävät ”ei”. 
Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  



 

 
Äänestys:  
Esittelijän ehdotus - 9 ääntä: Tommi Hänninen, Jenni Lastuvuori, Clara 
Lindqvist, Marja Manninen-Ollberg, Micaela Röman, Antti Skogster, Tom 
Sundbäck, Ritva Tarvainen, Kaj Lindqvist 
Marketta Mattilan ehdotus – 2 ääntä: Marketta Mattila, Tapio Virtanen 
 
Kunnanhallitus hyväksyi esittelijän ehdotuksen äänin 9-2. 
 

 
 
6 INVESTOINTIOSA 
 
6.1 Investoinnit 
 
s. 104, 119, 120, 122 
 Ehdotuksen tekijä: Jenni Lastuvuori 
 
 s. 119 Seuraavien talousarvioon 2023 kirjattujen kohteiden ja summien 

siirtäminen vuodelle 2024 
-  Nikkilän yleisurheilukentän saneeraus -800 
- Urheilutien saneeraus -520 
 
s. 104 Lisätään vuosi 2024 Nikkilän urheilukentän peruskorjauksen perään. 
Toiseksi viimeinen kappale. 
 
s. 120 Ensimmäinen kappale muutetaan vuosi 2023 -> 2024 
 
s. 122 Toiseksi viimeinen kappale muutetaan 2023 -> 2024 
 
Vastaehdotus ei saanut kannatusta, joten se raukesi. 
 

 
s. 105 
 Ehdotuksen tekijä: Tapio Virtanen 
 Kannattaja: Tom Sundbäck 
 
 Lisäys: Taloussuunnitelmassa varaudutaan 800 000 euron määrärahalla 

uimahallin pääomaan vuonna 2025. 
 

Lisäys sivun 104 taulukkoon riville Osakkeet ja osuudet yhteensä TS 2025 80 
-> 880 t.eur 
 
Puheenjohtaja totesi, että esittelijän ehdotuksen lisäksi oli tehty  
kannatettu vastaehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä.  
 
Puheenjohtaja ehdotti, että esittelijän ehdotusta kannattavat 
äänestävät ”jaa” ja Tapio Virtasen ehdotusta kannattavat äänestävät ”ei”. 
Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  
 
Äänestys:  



 

Esittelijän ehdotus - 4 ääntä: Jenni Lastuvuori, Clara Lindqvist, Marja 
Manninen-Ollberg, Antti Skogster 
Tapio Virtasen ehdotus – 7 ääntä: Tommi Hänninen, Marketta Mattila, Micaela 
Röman, Tom Sundbäck, Ritva Tarvainen, Tapio Virtanen, Kaj Lindqvist 
 
Kunnanhallitus hyväksyi Tapio Virtasen vastaehdotuksen äänin 4-7. 
 

 
s. 117-118 
 Ehdotuksen tekijä: Kokoomuksen ryhmä 
 
 Sipoonlahden koulu, vaihe 2, Miilin liikuntahalli 

Investointi valmis 2027 
 
TA2023 TS2024 TS2025 
suunnittelu suunnittelu investointi 
250 000 250 000 2 000 000 
 
Puheenjohtaja totesi, että esittelijän ehdotuksen lisäksi oli tehty  
kannatettu vastaehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä.  
 
Puheenjohtaja ehdotti, että esittelijän ehdotusta kannattavat 
äänestävät ”jaa” ja Kokoomuksen ehdotusta kannattavat äänestävät ”ei”. 
Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  
 
Äänestys:  
Esittelijän ehdotus - 1 ääni: Jenni Lastuvuori 
Kokoomuksen ehdotus – 10 ääntä: Tommi Hänninen, Clara Lindqvist, Marja 
Manninen-Ollberg, Marketta Mattila, Micaela Röman, Antti Skogster, Tom 
Sundbäck, Ritva Tarvainen, Tapio Virtanen, Kaj Lindqvist 
 
Kunnanhallitus hyväksyi Kokoomuksen vastaehdotuksen äänin 1-10. 
 

 
s. 119 
 Ehdotuksen tekijä: Kokoomuksen ryhmä 
 
 Erillisiksi hankkeiksi investointisuunnitelmassa on esitetty: 

Parkkipaikkojen lisääminen Möträskintie 68 kohdalle 
Investointi   60 000 € 
Suunnittelu  2023 20 000 € 
Toteutus  2024  40 000 € 
 
Puheenjohtaja totesi, että esittelijän ehdotuksen lisäksi oli tehty  
kannatettu vastaehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä.  
 
Puheenjohtaja ehdotti, että esittelijän ehdotusta kannattavat 
äänestävät ”jaa” ja Kokoomuksen ehdotusta kannattavat äänestävät ”ei”. 
Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  
 
Äänestys:  



 

Esittelijän ehdotus - 7 ääntä: Jenni Lastuvuori, Clara Lindqvist, Marketta 
Mattila, Micaela Röman, Tom Sundbäck, Tapio Virtanen, Kaj Lindqvist 
Kokoomuksen ehdotus – 4 ääntä: Tommi Hänninen, Marja Manninen-Ollberg, 
Antti Skogster, Ritva Tarvainen 
 
Kunnanhallitus hyväksyi esittelijän ehdotuksen äänin 7-4. 
 
 

s. 117 
 Ehdotuksen tekijä: RKP:n ryhmä 
 
 Kappale alkaa: Söderkulla skolan... 
 

Toimenpiteet sivistyksen tilahaasteiden ratkaisemiseksi Etelä-Sipoossa 
 
Vuonna 2023 varataan 350.000,00 euroa ja vuoden 2024 aikana 500.000,00 
euroa sivistyksen tilojen suunnitteluun Etelä-Sipoossa, tavoitteena Söderkulla 
skolan valmistuminen syksyllä 2026. 
 
Suunnitteluvaiheessa selvitetään rahoitusmahdollisuuksia sekä mahdollisia 
synergioita sivistyksen Etelä-Sipooseen suunnittelemien muiden hankkeiden 
kanssa. 
 
Puheenjohtaja totesi, että esittelijän ehdotuksen lisäksi oli tehty  
kannatettu vastaehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä.  
 
Puheenjohtaja ehdotti, että esittelijän ehdotusta kannattavat 
äänestävät ”jaa” ja RKP:n ehdotusta kannattavat äänestävät ”ei”. Ehdotus 
hyväksyttiin yksimielisesti.  
 
Äänestys:  
Esittelijän ehdotus - 3 ääntä: Jenni Lastuvuori, Marketta Mattila, Tapio 
Virtanen 
RKP:n ehdotus – 8 ääntä: Tommi Hänninen, Clara Lindqvist, Marja Manninen-
Ollberg, Micaela Röman, Antti Skogster, Tom Sundbäck, Ritva Tarvainen, Kaj 
Lindqvist 
 
Kunnanhallitus hyväksyi RKP:n vastaehdotuksen äänin 3-8. 
 

 


